
Rövid bemutatkozás 

Hanczár Zsoltné (szül: Holler Emőke) vagyok, Győrben születtem, 1947. december 11.-én. 

Győrben a Kazinczy Ferenc gimnáziumban érettségiztem, majd 1966-71-ben a Budapesti Műszaki 
Egyetem Gépészmérnök karán szereztem hőerőgépész mérnöki oklevelet. A gépészkarra a családi 
hagyomány irányított, dédnagyapám a gépészkar dékánja volt, rövid ideig a BME megbízott rektora. 

Első munkahelyem a VÁTI volt, ahol településkutatással foglalkoztam. Bejártam szinte az egész 
országot, annak a fejlettebb és nagyon elmaradott térségeit is. Tudományos kutatóként 
megtapasztaltam, hogy a közmű és a közlekedés kiépítettsége , milyen kiemelt fontosságú egy-egy 
település életében, különösen a hiánya milyen elszegényedést és a települések fokozatos 
elnéptelenedését okozza. Minden településnél kutattam azt az adottságot, amely a települést fejlődő 
pályára tudja állítani. Akkor a legfőbb mozgató erőt a termálvíz hasznosításától vártuk. Közel húsz 
termálvíz komplex hasznosítási tervpályázaton vettünk részt a kollegáimmal.  

A településkutatáshoz az építészeti tudomány ismeretei hiányoztak, ezért beiratkoztam a BME 
Építészmérnöki karára. Mint gépészmérnököt csak úgy vettek fel, hogy alaptantárgyakból különbözeti 
vizsgákat kellett tennem, végül 1984-ben lettem okleveles városépítési szakmérnök. Azóta a 
települések, kisebb-nagyobb térségek, vármegyék, kiemelt régiók és az ország,  település- és 
területrendezési terveivel foglalkozom, ezekhez a közműellátás helyzetelemzésében, valamint annak 
fejlesztési feladatainak a meghatározásában veszek részt .   

Munkáim közül több részesült vállalati tervezői nívódíjban. 1984-ben „Kiváló Munkáért” miniszteri 
kitüntetést kaptam. 

1977-től folyamatosan külsős óraadóként részt vettem az Építészmérnök kar Városépítési, majd 
Urbanisztikai tanszékén a várostervezők képzésében.  

A rendszerváltást követően lassan felszámolták a nagy komplex tervező irodákat, ennek esett 
áldozatául a VÁTI is. Mivel meggyőződésem, hogy a szakmai tevékenységre, a települések tudatos 
fejlesztéséhez annak az átfogó infrastruktúra megtervezésére szükség van és szükség is lesz, 1991-
ben alapítottunk a férjemmel, egy közművekkel foglalkozó kft-t, a KÉSZ Közmű- és Energetikai 
Tervező Kft-t,  amelyet azóta is vezetünk. A 16 fős Kft-nk két részből áll, az egyik fele, amelyet én 
vezetek, jelenleg is aktív tervezőként részt veszek a munkákban, a települések közmű-
infrastruktúrájának az átfogó tervezésével foglalkozik. A másik fele, amelyet az okleveles 
építőmérnök fiam vezet, egyes közműágak kiviteli tervezésével foglalkozik. 

A MUT, Magyar Urbanisztikai Társaság tagja vagyok annak megalapítása óta. Számtalan 
konferenciájukon vettem részt, korábban előadóként is, ma már ritkábban és csak hallgatóként. 
Hasonlóan tagja vagyok az Energiagazdasági Tudományos Egyesületnek és az Építéstudományi 
Egyesületnek is. Követem tevékenységüket, de ma már aktívan nem veszek részt a munkájukban. 

A mérnökkamarába először a tervezői jogosultság miatt, a budapesti kamarába  léptem be, de aztán 
a Babos Gyula és a Zajovits András által vezetett Településrendezési tagozatba hívtak. Először csak 
segédkeztem a munkájukban, majd mindketten betegek lettek, így fokozatosan átvettem a 
tevékenységüket és Babos Gyula halála után megválasztottak vezetőjüknek. Így kerültem be az 
építéstagozat állandó meghívottjaként az elnökségi ülésekre. Azóta az elnökségi üléseken többnyire 
részt veszek, bár az utóbbi időkben az egészségi problémáim miatt online módon. 

Időközben a települési tagozat erőteljesen lecsökkent, részben a régi kollegák megöregedtek és abba 
hagyták a tervezést, részben ez a tervezési műfaj sohasem volt piacképes vállalkozás, így a 
megélhetés érdekében, különösen a fiatalokra nagy vonzóhatást nem nyújthattunk, azok az 
alapképzettségük alapján keresték a hovatartozásukat. Amikor  bevezették az elsődleges 
helyválasztást, akkor az idősebb és még tervező kollegák is  az alapképzettségük alapján választottak 
tagozatokat és nem érezték szükségét már másodlagosként jelölni a településtervezői tagozatot. Bár 



pontos létszám adataim nincsenek, sokszor úgy érzem, hogy a szakosztály a társtervezői körömre 
szűkült. Természetesen amikor kérdésük merül fel, akkor hovatartozástól független megkeresnek. 

A kamarai tevékenységem, hogy a tervezői jogosultság megszerzéséhez szükséges vizsgáztatásban és 
az ahhoz szükséges vizsgakérdések összeállításában és a felkészítő anyag elkészítésében részt veszek. 
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